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Vammaisneuvoston kokous  
 

Aika:  Torstai 30.1.2025 klo 15.30-17.30 

 

Paikka:  Varikko, Nokian Valtatie 31, 37100 Nokia 

 

Läsnä:  Pia Tirronen, pj. 

  Tanja Hakala, vpj. 

Pertti Leppänen, jäsen 

  Sirkka Painilainen, jäsen 

  Kari Saarinen, jäsen 

  Eleanora Mäkinen, varajäsen Vesa Jormanainen 

  Riikka Piitulainen, sihteeri 

 

Kutsuttu: Raija Hietala, Nokian näkövammaiset ry  

 

 

1. KOKOUKSEN AVAUS 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 15.32 

 

2. ALISENJÄRVEN LAAVU 

Osallistuvassa budjetoinnissa toiselle sijalle tuli vuonna 2024 laavun 

rakentaminen Alisenjärvelle. Laavu rakennettiin vielä vuoden loppupuolella ja 

vammaisneuvosto haluaa nostaa esiin huomioita laavun saavutettavammaksi 

saattamisesta. 

 

Vammaisneuvoston esitykset laavun ja sen ympäristön muokkaamiseksi 

esteettömämmäksi ja saavutettavammaksi: 

• Kulkureittiä parkkipaikalta laavulle tulee tasoittaa, jotta se palvelee 

paremmin esteettömyyttä.  

• Laavun parkkipaikalle tulee saada opasteet, jotka ohjaavat laavun 

suunteen. 

• Reitille parkkipaikan ja laavun välillä tulisi saada valaistus. 

• Laavun ympärille tulee saada 90 senttimetriä leveä kulkuväylä laavun 

räystäästä mitattuna. 
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• Laavun räystään reuna kulma on matalalla ja se tulisi huomiomerkitä, 

sillä se on apuvälineillä kulkeville vaarallisella korkeudella. 

• Laavun sisälle pääseminen on apuvälineillä vaikeaa. Laavun 

sisäänkäynnin oikea puoli tulisi avata poistamalla sen siipi ja avaten 

täten sisäänkäyntiä esteettömämmäksi.  

• Polttopuiden säilytykseen olisi hyvä olla erillinen säilytyspaikka, joka 

vapauttaisi istumapaikkoja ja parantaisi mahdollisia liikkua turvallisesti 

laavussa. 

 

Vammaisneuvosto toivoo tulevaisuudessa, että vastaavanlaisissa 

rakennushankkeissa kuultaisiin neuvostoa jo suunnitteluvaiheessa. 

 

3. TALVIKUNNOSSAPIDON TILANNE NOKIALLA 

Kaupungin kiinteistöjen talvikunnossapidosta on tullut palautetta asukkailta eri 

puolilta kaupunkia. Keskeisiä huomiota ovat olleet, että suojateiden saarekkeita 

ei ole useissa kohdissa aurattu ja joissakin paikoin lunta on työnnetty 

jalkakäytäville sekä invapysäköintipaikoille. Tervasuossa ja Sammalistossa 

talvikunnossapito on toteutettu erittäin hyvin ja tästä on tullut positiivista 

palautetta. Myös uimahallin edustalla on hoidettu auraus hyvin. 

 

Keskustan kirjaston pääsisäänkäynnin luiskan edusta on talvella ollut jäässä 

ilman hiekoitusta. Kirjaston pääsisäänkäynnille olisi hyvä lisätä ohjauskyltti, 

jossa muistutetaan esteettömään kulun olevan mahdollista myös Välikadun 

puolelta.  

 

4. NOKIAN SEURAKUNNAN SAAVUTETTAVUUSSELOSTE 

Vammaisneuvosto on käsitellyt seurakunnan tilojen esteettömyyttä aiempina 

vuosina kokouksissaan. Neuvosto esittää, että kirkkoherra kutsutaan mukaan 

kevään kokoukseen keskustelemaan olemassa olevien tilojen saavutettavuuden 

tilanteesta sekä tulevan seurakuntatalon mahdollisista suunnitelmista.  

 

5. MUUT AJANKOHTAISET ASIAT  

• Uimahallin terapia-altaassa on käytössä uimapatjoja ja ne ovat toisinaan 

aiheuttaneet ongelmatilanteita silloin, kun terapia-allas on käytössä. 

Uimapalveluesihenkilö on luvannut ottaa asian esiin henkilöstön kanssa, 
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jotta uimapatjoja ei anneta käyttöön, kun terapia-allas on terapia- tai 

ryhmäkäytössä. 

• Kaupungin johto on kutsunut vaikuttamistoimielimiä yhteiseen 

tilaisuuteen 20.2. Tavoitteena yhteisessä tilaisuudessa on vahvistaa 

vaikuttamistoimielinten tietoisuutta kaupungin keskeisistä hankkeista, 

suunnitelmista ja niiden aikatauluista sekä kehittää 

vaikuttamistoimielinten osallisuus- ja vaikuttamismahdollisuuksia.  

• Vammaisneuvoston kausi päättyy keväällä 2025. Vammaisneuvosto 

suunnittelee keväälle vammaisjärjestöjen yhteisen tilaisuuden, jossa 

uuden neuvoston jäsenet päätetään. 

• Lännen kiinteistöille on laitettu sähköpostia Maununkadulla sijaitsevan 

kiinteistön hoidon tilanteen vuoksi. Viesteihin ei ole saatu vastausta ja 

tilanne kiinteistössä ei ole muuttunut. 

• Ohjaamo-toiminta käynnistyy Nokialla vuoden 2025 alussa. Ohjaamosta 

saa apua mm. työhön, koulutukseen ja arkeen liittyvissä asioissa. 

 

6. PIRHAN AJANKOHTAISET ASIAT 

• Vammaispalveluiden ohjeistukset ja tiedottaminen ovat aiheuttaneet 

ongelmia. Ohjeistukset ja tiedotteet ovat olleet puutteellisia ja 

epäselviä. 

• Jotkin Pirhan valmistelemat asiat ovat vaikuttaneet keskeneräisille, joka 

on aiheuttanut lisää sekaannuksia. Pirhassa tehdyistä suunnitelmista on 

myös tiedotettu vasta sitten kun asioista on päätetty, vaikka Pirhan 

vammaisneuvosto tulisi osallistaa jo asioiden valmisteluvaiheessa. 

• Pirhan tekemän muutoksen vuoksi vammaiset joutuvat nyt tilaamaan 

kyydin kahta tuntia ennen, kun aika oli ennen tunti. Päätös tehtiin ilman 

että aihe on tuotu Pirkanmaan vammaisneuvostoon keskusteltavaksi. 

 

7. SEURAAVA KOKOUS 

Vammaisneuvoston seuraava kokous pidetään 20.3. klo 15.30 

 

8. KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 16.51 

 


